
NARODNOJ KANCELARIJI PREDSEDNIKA REPUBLIKE SRBIJE 
 
Poštovani gospodine Predsedniče,  
 
 
Obraćamo Vam se kao bivšem prosvetnom radniku, sa nadom da ćete zaustaviti haos u našim 
školama, izazvan neblagovremenim i neadekvatnim radom Ministarstva prosvete, kao i 
nedostatkom vizije. 
 
Zaprepašćeni smo činjenicom da je Ministarstvo prosvete odlučilo da remeti rad već započete 
školske godine u osnovnim školama. Uvažavamo potrebu racionalizacije , ali na sve naše 
zahteve Ministarstvu prosvete nismo dobili odgovor, osim da niko ne zna šta se sprema i 
izjavu ministra da ,,niko neće ostati bez posla“. Danas smo svedoci situacije u kojoj se 
direktori pozivaju da u već započetoj školskoj godini ruše odeljenja kao da su to džakovi 
krompira, a mnogi prosvetni radnici postaju tehnološki viškovi, pri čemu se opet vrši 
negativna selekcija kadrova, jer uravnilovka u prosveti nikada nije ukinuta iako ste se Vi u 
predizbornoj kampanji za to zalagali.  
 
Posebno nas zabrinjava što Ministar prosvete sprema racionalizaciju, a neće da primi 
predstavnike reprezentativnog sindikata Beograda, iako po podacima MMF u beogradskim 
osnovnim školama ima 21,8 učenika po odeljenju. Podsećamo Vas da je u Sloveniji nakon 
završenih reformi 19,6 učenika u odeljenjima, a u Keniji maksimalno 24. Zahtev da u našim 
školama odeljenja imaju 30 učenika svodi naše obrazovanje na nivo ispod afričkog proseka. 
Ne verujemo da Vi želite da naše osnovne škole liče na obdaništa u kojima se brine samo o 
bezbednosti dece.  
 
Jedino Gradski sekretar za obrazovanje uvažava mišljenje sindikata i uvek je spreman za 
saradnju, ali, nažalost, njegove ingerencije su ograničene samo na prostorno planiranje, što je 
suprotno evropskim standardima. Da je novim Zakonom prosvetna vlast spuštena na lokalni 
nivo, kao što je to u većini evropskih zemalja, mi bismo imali mnogo manje problema i lakše 
bismo dolazili do pravih rešenja. Ovako se krši i Zakon o zabrani diskriminacije, jer će 
Ministarstvo prosvete uz pomoć lokalnih vlasti sačuvati škole sa nekoliko učenika u Srbiji , a 
škole sa dvadesetak učenika u Beogradu će izgubiti odeljenja. 
 
Svesni smo Vaših državničkih obaveza, ali očekujemo od Vas kao psihologa i bivšeg kolege, 
da zaštitu obrazovanja u Srbiji stavite na prioritetno mesto i primite jedini reprezentativni 
sindikat beogradskih osnovnih škola, jer je Ministarstvo prosvete autistično na sve naše 
zahteve. 
 
 
S poštovanjem,          IO FBOŠ  
 
 
U Beogradu, 22.09.2009.god.  
 
Dostaviti:  
· naslovu 
· Kabinetu Predsednika Vlade 
· Gradskom sekretarijatu za obrazovanje  


